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  PROTOKÓŁ  Nr XII/2015 

z przebiegu XII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Zbąszynku 

z dnia 29 października  2015 roku 

 

 

Przewodniczący Rady Jan Mazur powitał radnych, Pana Alojzego Jokiela 

Przewodniczącego Rady Powiatu Świebodzińskiego, Pana Jana Makarewicza Zastępcę 

Burmistrza, Panią Anetę Nawracała Skarbnik Gminy, kierowników jednostek 

organizacyjnych, dyrektorów szkół, nauczycieli i uczniów szkoły podstawowej w Zbąszynku,  

przedstawicieli mediów oraz pozostałych przybyłych gości i otworzył obrady XII sesji Rady 

Miejskiej  

w Zbąszynku o godz. 1300. Jednocześnie stwierdził, że na sali obecnych jest 14 radnych,  

co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji /listy obecności radnych oraz gości stanowią 

załączniki nr 1 i 2 do niniejszego protokołu/.  

 

Nieobecny: 

Grzegorz Bielecki 

 

Przewodniczący Rady przybliżył radnym cel uczestnictwa uczniów i nauczycieli w sesji 

Rady informując, iż ma ono związek z realizacją projektu pn. Lubuska Akademia Debat 

Szkolnych. Pan Jan Mazur pogratulował gościom podjęcia niniejszego zadania, które ma 

związek z jubileuszem 25 lecia samorządu terytorialnego. 

 

Minutą ciszy uczczono pamięć śp. prof. Mieczysława Brdysia Honorowego Obywatela 

Gminy Zbąszynek. 

 

 

Do pkt. 2. 

Wybór Sekretarza obrad 

 

Przewodniczący Rady Jan Mazur przyjętym zwyczajem na Sekretarza obrad sesji zgłosił 

kandydaturę radnego Jacka Woźnego (wyraził zgodę) i zarządził głosowanie. 

- za pełnieniem przez radnego Jacka Woźnego funkcji Sekretarza obrad dzisiejszej 

sesji Rady - głosowało 14 radnych. 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Sekretarzem obrad 

dzisiejszej sesji Rady został radny Jacek Woźny. 

 



Rada Miejska w Zbąszynku   VI kadencja Samorządu 

        2010-2014 

 

2 

 

 

 

Do pkt.3. 

 

Przyjęcie porządku obrad 

 

1.  Otwarcie sesji 

2.  Wybór Sekretarza obrad 

3.  Przyjęcie porządku obrad 

4.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 

5.  Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 

6.  Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym 

7.  Interpelacje i zapytania 

8.  Informacja z działalności sołectw Gminy Zbąszynek 
9.  Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Zbąszynek  
     w roku szkolnym 2014/2015 
10.  Podjęcie uchwał: 
    a) w sprawie zmian Uchwały Nr III/8/2014 Rady Miejskiej w Zbąszynku z dnia 22 grudnia 

        2014 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zbąszynek na  

        lata 2015-2026 (projekt nr 1) 

    b) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Zbąszynek na 2015 rok (projekt nr 2) 

    c) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego  

        położonego w Zbąszynku przy ul. Sportowej nr 2 z dotychczasowym najemcą w trybie 

        bezprzetargowym (projekt nr 3) 

   d) w sprawie współpracy Gminy Zbąszynek z organizacjami pozarządowymi  

       oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

       działalności pożytku  publicznego i o wolontariacie na 2016 r. (projekt nr 4) 

  e)  w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Świebodzińskiemu na realizację 

       zadania pn. „Rozbudowa drogi powiatowej nr 4304F ul. Wojska Polskiego w Zbąszynku” 

       (projekt nr 5) 

  f)  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na nieruchomość  

       gruntową, stanowiącą własność Gminy Zbąszynek z dotychczasowym dzierżawcą w 

       trybie bezprzetargowym  (projekt nr 6) 

  g) w sprawie skargi mieszkańca Gminy Zbąszynek z dnia 17.10.2015 r. (projekt nr 7) 

11. Podjęcie Oświadczenia Rady Miejskiej w Zbąszynku w sprawie funkcjonowania sortowni 

      śmieci w Dąbrówce Wlkp. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

13.  Oświadczenia i wolne wnioski 

14.  Zakończenie obrad 

 

Przewodniczący Rady zaproponował drobną korektę, by w pkt 10 podpunkt „d” wpisano 

słowo „programu”. 

 

Porządek obrad po zmianie przedstawiał się następująco: 

 

1.  Otwarcie sesji 

2.  Wybór Sekretarza obrad 

3.  Przyjęcie porządku obrad 
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4.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 

5.  Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 

6.  Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym 

7.  Interpelacje i zapytania 

8.  Informacja z działalności sołectw Gminy Zbąszynek 
9.  Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Zbąszynek  
     w roku szkolnym 2014/2015 
10.  Podjęcie uchwał: 
    a) w sprawie zmian Uchwały Nr III/8/2014 Rady Miejskiej w Zbąszynku z dnia 22 grudnia 

        2014 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zbąszynek na  

        lata 2015-2026 (projekt nr 1) 

    b) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Zbąszynek na 2015 rok (projekt nr 2) 

    c) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego  

        położonego w Zbąszynku przy ul. Sportowej nr 2 z dotychczasowym najemcą w trybie 

        bezprzetargowym (projekt nr 3) 

   d) w sprawie programu współpracy Gminy Zbąszynek z organizacjami pozarządowymi  

       oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

       działalności pożytku  publicznego i o wolontariacie na 2016 r. (projekt nr 4) 

  e)  w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Świebodzińskiemu na realizację 

       zadania pn. „Rozbudowa drogi powiatowej nr 4304F ul. Wojska Polskiego w Zbąszynku” 

       (projekt nr 5) 

  f)  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na nieruchomość  

       gruntową, stanowiącą własność Gminy Zbąszynek z dotychczasowym dzierżawcą w 

       trybie bezprzetargowym  (projekt nr 6) 

  g) w sprawie skargi mieszkańca Gminy Zbąszynek z dnia 17.10.2015 r. (projekt nr 7) 

11. Podjęcie Oświadczenia Rady Miejskiej w Zbąszynku w sprawie funkcjonowania sortowni 

      śmieci w Dąbrówce Wlkp. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

13.  Oświadczenia i wolne wnioski 

14.  Zakończenie obrad 

 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 

 

Do pkt. 4 

 

 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 

 

Przewodniczący Rady Jan Mazur  poinformował radnych, że protokół przez czas trwania 

sesji będzie wyłożony do wglądu i jeśli nie będzie uwag zostanie przyjęty w pkt.13 porządku 

obrad. 

 

Na salę obrad przybył radny Grzegorz Bielecki. 

Aktualna liczba biorących udział w sesji: 15 radnych. 
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Do pkt. 5 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 

Przewodniczący Rady Jan Mazur przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym  /sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu/. 

 

 

Do pkt.6 

Informacja z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym 

Jan Makarewicz Zastępca Burmistrza Zbąszynka  przedstawił informację z działalności 

Burmistrza Zbąszynka w okresie międzysesyjnym /informacja stanowi załącznik nr 4 do 

niniejszego protokołu/.  

W uzupełnieniu do przedstawianego sprawozdania z działalności w okresie międzysesyjnym 

dołączona została informacja z działalności referatów Urzędu Miejskiego w okresie 

międzysesyjnym /informacja z działalności referatów UM w okresie od 24 września 2015 r. 

do 28 października 2015 r. - stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/. 

 

Radny Marek Pych zapytał o dokładną datę spotkania Burmistrza Zbąszynka ze Starostą 

Świebodzińskim w sprawie „Schetynówek”? 

Przewodniczący Rady Jan Mazur nadmienił, iż odbyło się kilka spotkań w przedmiotowej 

sprawie. 

Uzupełniając przedmówcę Przewodniczący Rady Powiatu Świebodzińskiego, 

poinformował, że ostatnie spotkanie miało miejsce w dniu wczorajszym tj. 28.10.2015 r. 

 

Do pkt. 7 

Interpelacje i zapytania 

Pan Jerzy Wolny skierował zapytanie dotyczące pisma z dnia 17.06.2015 r. w sprawie 

skargi na uchwałę w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dla 

nauczycieli specjalistów (…). Radny poprosił o ksero odpowiedzi sądu w niniejszej sprawie. 

Przewodniczący Rady poinformował, że scan ww. wyroku WSA w Gorzowie Wlkp. 

zamieszczony jest na stronie BIP. Po sesji można też uzyskać wersję papierową. 

Pan Jerzy Wolny zapytał również o to czy Urząd posiada dokumenty, odpisy protokołów  

z kontroli firmy Wexpool, które przeprowadziły instytucje nadzorujące? 

Pan Marek Pych zapytał o uchylony decyzją nadzoru Wojewody Statut Gminy Zbąszynek. 

Radny chciał wiedzieć kiedy należy podjąć właściwy Statut by nie stracić środków na 
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„Senior-Wigor”. Pan Marek Pych zapytał również o paragrafy, które nie są zgodne z prawem, 

a znajdują się w pierwotnej wersji tego dokumentu z 2003 roku? Radny zapytał o przyczyny 

ww. niezgodności. 

Radny Wojciech Półtorak zapytał o to czy w kontekście uchylenia uchwały o Statucie, 

Gmina może tworzyć nową jednostkę organizacyjną i ponosić z tego tytułu koszty? 

 

Do pkt. 8   

 

Informacja z działalności sołectw Gminy Zbąszynek 
 

Przewodniczący Rady przypomniał, że ww. informacja została szczegółowo omówiona 

przez Główną Księgową Dorotę Chłopowiec na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych 

Rady w dniu 21.10.2015 r. 

Pan Jan Mazur zapytał czy są dodatkowe pytania dotyczące omawianej kwestii? 

Radni nie zgłosili uwag oraz pytań. 

/Informacja o realizacji zadań w zakresie wykorzystania funduszu sołeckiego do dnia 30 

września 2015 roku w Gminie Zbąszynek jak również sprawozdania z pracy sołectw Gminy 

stanowią załączniki nr 6-11 do niniejszego protokołu/. 

 

Rada Miejska w Zbąszynku przyjęła przedstawioną  informację poprzez aklamację. 

 

 

 Do pkt. 9  

 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Zbąszynek  
     w roku szkolnym 2014/2015 

 

Z uwagi na obecność uczniów szkoły podstawowej w Zbąszynku głos w omawianym temacie 

zabrał Zastępca Burmistrza Jan Makarewicz, który przybliżył najważniejsze informacje 

dotyczące Gminy Zbąszynek. Pan Jan Makarewicz przedstawił m.in. rys historyczny Gminy, 

dane statystyczne, informacje na temat gminnych jednostek organizacyjnych jak również 

informacje na temat zadań i obowiązków organów Gminy tworzących lokalną samorządność. 

 

W dalszej części sesji zaprezentowany został film promocyjny Gminy Zbąszynek. 

 

Następnie Przewodniczący Rady podziękował Pani Emilii Kitta koordynatorce projektu 

Lubuska Akademia Debat Szkolnych i Pani Agnieszce Rucioch asystentce projektu za wkład 

pracy włożony w realizację niniejszego zadania. 

 

Dyrektor szkoły Małgorzata Czaczyk podziękowała za możliwość uczestnictwa w sesji. 

Pani Małgorzata Czaczyk pokrótce omówiła najważniejsze przedsięwzięcia związane  

z realizacją ww. projektu. 

 

Radny Maciej Szulc opuścił obrady sesji. 

Aktualna liczba biorących udział w sesji: 14 radnych. 
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Podsumowując całość przedmiotowego zagadnienia Przewodniczący Rady skierował słowa 

uznania i podziękowania wszystkim osobom zaangażowanym w realizację projektu Lubuska 

Akademia Debat Szkolnych. Ponadto Pan Jan Mazur wręczył uczniom szkoły podstawowej 

w Zbąszynku słodki upominek, po czym ogłosił 5 minutową przerwę techniczną. 

 

Po przerwie: 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że informacja o stanie realizacji zadań oświatowych  

w Gminie Zbąszynek została szczegółowo omówiona przez Kierownik Referatu Oświaty 

Barbarę Stasik na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 21.10.2015 r. 

Pan Jan Mazur zapytał czy są dodatkowe pytania dotyczące omawianej kwestii? 

Radni nie zgłosili uwag oraz pytań 

/Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Zbąszynek w roku szkolnym 

2014/2015 oraz zestawienie danych finansowych dotyczących ZST w Zbąszynku w latach 

2012-2014 stanowią załączniki nr 12-13 do niniejszego protokołu/. 

 

Rada Miejska w Zbąszynku jednogłośnie przyjęła przedstawioną informację. 

 

Do pkt. 10 

 

               Podjęcie uchwał 

a. 

 

Skarbnik Gminy Aneta Nawracała  przedstawiła treść projektu uchwały w sprawie zmian 

Uchwały Nr III/8/2014 Rady Miejskiej w Zbąszynku z dnia 22 grudnia 2014 roku w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zbąszynek na lata  2015 – 2026 

(projekt nr 1). Pani Aneta Nawracała wyjaśniła przyczyny wprowadzenia zmian w pierwotnie 

przedstawionym projekcie uchwały. 

Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo  
z projektem uchwały na posiedzeniach Komisji Stałych, przedstawił stanowiska Komisji, 
zapytał czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radny Wojciech Półtorak zapytał czy w niniejszym projekcie nie należy uwzględnić kwoty 
pomocy finansowej dla Powiatu Świebodzińskiego, o której mowa w projekcie uchwały nr 5? 
 
W odpowiedzi Skarbnik Gminy oznajmiła, że projekt uchwały nr 1 nie wymaga takich zmian 
z uwagi na fakt, że w ramach wieloletniej prognozy finansowej są zaplanowane wydatki 
majątkowe na rok następny. Ponadto projekt uchwały nr 5 inicjuje pomoc finansową,  
a faktycznie rozstrzygnie się to po uzyskaniu dofinansowania przez Starostwo Powiatowe. 
 
Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 
 
Rada Miejska w obecności 14 radnych, jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XII/64/2015  
w sprawie zmian Uchwały Nr III/8/2014 Rady Miejskiej w Zbąszynku z dnia 22 grudnia  
2014 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zbąszynek na 
lata  2015 – 2026. 
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W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  
 Nr XII/64/2015 w sprawie zmian Uchwały Nr III/8/2014 Rady Miejskiej w Zbąszynku  
z dnia 22 grudnia 2014 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Zbąszynek na lata  2015 – 2026 została podjęta jednogłośnie.  
/Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/. 

 

b.  

 

Skarbnik Gminy Aneta Nawracała przedstawiła treść projektu uchwały w sprawie zmian  

w uchwale budżetowej Gminy Zbąszynek na 2015 rok (projekt nr 2).  

Przewodniczący Rady przypomniał, że Komisje zapoznały się z projektem uchwały na 

wspólnym posiedzeniu, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są dodatkowe zapytania 

do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XII/65/2015 

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Zbąszynek na 2015 rok 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała Nr 

XII/65/2015 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Zbąszynek na 2015 rok 

została podjęta jednogłośnie. 

/Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/. 

 

c. 

 

Zastępca Burmistrza Jan Makarewicz przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego położonego w 

Zbąszynku przy ul. Sportowej nr 2 z dotychczasowym najemcą w trybie bezprzetargowym 

(projekt nr 3).  

Przewodniczący Rady przypomniał, że Komisje zapoznały się z projektem uchwały na 

wspólnym posiedzeniu, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są dodatkowe zapytania 

do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XII/66/2015 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego 

położonego w Zbąszynku przy ul. Sportowej nr 2 z dotychczasowym najemcą w trybie 

bezprzetargowym.  

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała Nr 

XII/66/2015 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu 

użytkowego położonego w Zbąszynku przy ul. Sportowej nr 2 z dotychczasowym 

najemcą w trybie bezprzetargowym została podjęta jednogłośnie. 

/Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/. 

 

d. 

 

Zastępca Burmistrza Jan Makarewicz przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

programu współpracy Gminy Zbąszynek z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku  

publicznego i o wolontariacie na 2016 r. (projekt nr 4). 
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Przewodniczący Rady przypomniał, że Komisje zapoznały się z projektem uchwały na 

wspólnym posiedzeniu, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są dodatkowe zapytania 

do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Radny Wojciech Półtorak zapytał o to czy projekt był opiniowany przez radcę prawnego? 

W odpowiedzi Pan Jan Mazur poinformował, że przedmiotowy projekt był konsultowany  

z radcą o czym świadczy podpis umieszczony na projekcie. 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XII/67/2015 

w sprawie programu współpracy Gminy Zbąszynek z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 

pożytku  publicznego i o wolontariacie na 2016 r. 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała Nr 

XII/67/2015 w sprawie programu współpracy Gminy Zbąszynek z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku  publicznego i o wolontariacie na 2016 r. 

została podjęta jednogłośnie. 

/Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/. 

 

e. 

 

Zastępca Burmistrza Jan Makarewicz przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Świebodzińskiemu na realizację zadania pn.  

„Rozbudowa drogi powiatowej nr 4304F  (ul. Wojska Polskiego) w miejscowości  Zbąszynek 

(projekt nr 5). 

Przewodniczący Rady poprosił o wyjaśnienie zmiany kwoty w § 2 projektu niniejszej 

uchwały. 

Zastępca Burmistrza oznajmił, że z powodu braku środków finansowych w powiecie nie 

można liczyć na dofinansowanie we wcześniej prezentowanej wysokości. W związku z tym 

po ostatnim spotkaniu Burmistrza ze Starostą ustalono przedłożoną w projekcie kwotę 

dofinansowania.  

Pan Jan Makarewicz podkreślił, że pomoc finansowa działa w dwie strony. Pomoc 

Zbąszynka dla Powiatu i na odwrót. Dzięki partnerskiej współpracy Gmina Zbąszynek może 

liczyć na lepsza punktację wniosków składanych w ramach  tzw.” Schetynówek”. 

Następnie głos w omawianym temacie zabrał Przewodniczący Rady Powiatu 

Świebodzińskiego. Pan Alojzy Jokiel poinformował o sesji powiatu, na której podjęto 

uchwałę w sprawie dofinansowania rozbudowy ul. Długiej w Zbąszynku w kwocie 330 tysięcy 

złotych. 

Przewodniczący Rady podkreślił korzyści płynące ze współpracy z Powiatem. Pan Jan 

Mazur poinformował, że Rada może podjąć uchwałę i wykonać zadanie lub je oddalić.  

 

Skarbnik Gminy Aneta Nawracała podkreśliła, że można zakładać że o ok. 30% zmniejszy 

się wartość tego dofinansowania po przetargowo. 

 

W ramach dyskusji głos ponownie zabrał Przewodniczący Rady Powiatu 

Świebodzińskiego, który poinformował, że dofinansowanie dotyczy programu rozwoju 
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infrastruktury drogowej Gminy i Powiatu w latach 2016-2019. Pan Alojzy Jokiel dokładnie 

wyjaśnił zasady składania wniosków o dofinansowanie z programu „Schetynówek” oraz 

poszczególne ustalenia mające związek z różnymi kwotami pomocy finansowej, które 

wyszczególniono w poprzednich wariantach projektu uchwały. W ocenie Przewodniczącego 

Rady Powiatu Świebodzińskiego warto jest realizować zadania w ramach programu 

„Schetynówek”, ponieważ dzięki temu można uzyskać 50% dofinansowania od państwa.  

Po za tym zadania te realizowane są z myślą o mieszkańcach Gminy i Powiatu. 

 

Następnie głos w omawianym temacie zabrał Pan Marek Pych, który zaznaczył, że nie jest 

przeciwnikiem inwestycji w Gminie Zbąszynek, niemniej jednak kłują go w oczy priorytety 

inwestycyjne. W ocenie radnego za kwotę miliona dwustu tysięcy złotych można by zrobić 

dwie albo trzy drogi na wsiach z terenu Gminy, których stan nawierzchni jest o wiele gorszy. 

Pan Marek Pych zaznaczył, że tłumaczy on mieszkańcom Gminy, że największe inwestycje 

prowadzone są w Zbąszynku, ponieważ jest on stolicą naszej Gminy, niemniej jednak nie 

może oddać im racji, że takie duże inwestycje kłują w oczy. Radny zaznaczył, że wstrzyma 

on swój głos w procedurze głosowania nad projektem uchwały nr 5. 

 

Pan Wojciech Półtorak wyraził wątpliwość w odniesieniu do przedstawionej kwoty 

dofinansowania. W ocenie radnego kwota zadania może być różna z uwagi na dodatkowe 

koszty, które wynikają w trakcie realizacji danej inwestycji. Pan Wojciech Półtorak zwrócił 

uwagę na zadania, których realizacji nie rozpoczęto w roku bieżącym. Zdaniem radnego 

zaproponowana obecnie kwota jest zbyt wysoka i w związku z tym on również wstrzyma się 

od głosu. 

 

Pan Jan Mazur zauważył, że chcąc działać kompleksowo czasami trzeba podejmować 

trudne decyzje.  

Na koniec Pan Alojzy Jokiel jeszcze raz podkreślił, iż cały czas mowa jest o kwotach 

kosztorysu inwestorskiego, które zwykle spadają w granicach 25-30%. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że Komisje zapoznały się z projektem uchwały na 

wspólnym posiedzeniu, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są dodatkowe zapytania 

do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych przy 12 głosach „za” i 2 głosach „wstrzymujących” 

podjęła Uchwałę Nr XII/68/2015 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Świebodzińskiemu na realizację zadania pn. „Rozbudowa drogi powiatowej nr 4304F  (ul. 

Wojska Polskiego) w miejscowości  Zbąszynek. 

 W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała Nr 

XII/68/2015 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Świebodzińskiemu 

na realizację zadania pn. „Rozbudowa drogi powiatowej nr 4304F  (ul. Wojska 

Polskiego) w miejscowości  Zbąszynek została podjęta przy 12 głosach „za” i 2 

głosach „wstrzymujących”. 

/Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/. 
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f. 

 

Zastępca Burmistrza Jan Makarewicz przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na nieruchomość gruntową, 

stanowiącą własność Gminy Zbąszynek z dotychczasowym dzierżawcą w trybie 

bezprzetargowym (projekt nr 6). 

Przewodniczący Rady przypomniał, że Komisje zapoznały się z projektem uchwały na 

wspólnym posiedzeniu, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są dodatkowe zapytania 

do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XII/69/2015 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na nieruchomość 

gruntową, stanowiącą własność Gminy Zbąszynek z dotychczasowym dzierżawcą w trybie 

bezprzetargowym. 

 W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała Nr 

XII/69/2015 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na 

nieruchomość gruntową, stanowiącą własność Gminy Zbąszynek z dotychczasowym 

dzierżawcą w trybie bezprzetargowym została podjęta jednogłośnie. 

/Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/. 

 

g. 

 

Przewodniczący Rady przekazał prowadzenie obrad Wiceprzewodniczącemu Rady.  

Z uwagi na fakt, iż niniejszy projekt uchwały dotyczy skargi na Przewodniczącego Rady  

Pan Jan Mazur wyłączył swój głos z procedury głosowania nad przedmiotowym projektem 

uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Budych przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

skargi mieszkańca Gminy Zbąszynek  z dnia 17.10.2015 r. (projekt nr 7). 

Pan Andrzej Budych przypomniał, że Komisje zapoznały się z projektem uchwały na 

wspólnym posiedzeniu, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są dodatkowe zapytania 

do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych,  jednogłośnie (przy 13 głosach „za”) podjęła Uchwałę 

Nr XII/70/2015 w sprawie skargi mieszkańca Gminy Zbąszynek z dnia 17.10.2015 r.  

W wyniku głosowania Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Budych stwierdził, że 

Uchwała Nr XII/70/2015 w sprawie skargi mieszkańca Gminy Zbąszynek z dnia 

17.10.2015 r. została podjęta jednogłośnie.  

/Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/. 

 

Wiceprzewodniczący Rady przekazał prowadzenie obrad Przewodniczącemu Rady. 

 

Do pkt. 11 

 

Podjęcie Oświadczenia Rady Miejskiej w Zbąszynku w sprawie funkcjonowania 

sortowni śmieci w Dąbrówce Wlkp. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił treść projektu oświadczenia w sprawie funkcjonowania 

sortowni śmieci w Dąbrówce Wlkp. 
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Pan Jan Mazur podziękował radnym za osiągnięty kompromis podczas debaty nad 

ostateczną wersją oświadczenia Rady Miejskiej w przedmiotowym zakresie. 

Przewodniczący Rady podkreślił, że dobro mieszkańców Dąbrówki Wlkp. nie jest obojętne 

radnym, w związku z czym w tej sprawie zostanie przygotowany również apel do 

parlamentarzystów. 

Radny Marek Pych zgłosił akces do uczestnictwa w zespole, którego zadaniem będzie 

przygotowanie ww. apelu. 

 

Następnie Pan Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo na 

wspólnym posiedzeniu z projektem oświadczenia, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał 

czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu oświadczenia, po czym zarządził 

głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych, przy 9 głosach „za” i 5 głosach „wstrzymujących” 

podjęła Oświadczenie Nr 1/2015 w sprawie funkcjonowania sortowni śmieci w Dąbrówce 

Wlkp. 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Oświadczenie  

Nr 1/2015 w sprawie funkcjonowania sortowni śmieci w Dąbrówce Wlkp. zostało 

podjęte przy 9 głosach „za” i 5 głosach „wstrzymujących”. 

/Oświadczenie stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/. 

 

Do pkt. 12 

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

 

Odpowiedzi na zapytania udzielił Zastępca Burmistrza Jan Makarewicz. 

 

W odpowiedzi na zapytania radnego Jerzego Wolnego, Zastępca Burmistrza poinformował, 

że wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w sprawie skargi na  ww. uchwałę został 

zamieszczony na stronie internetowej Gminy Zbąszynek. Podobnie dzieje się  

z dokumentami, które wpływają do urzędu w sprawie Wexpoolu. Są one również tam 

zamieszczane. Natomiast jeśli chodzi o szczegóły to zostaną one zweryfikowane, przez co 

odpowiedź zostanie przekazana później. 

 

Pan Jerzy Wolny dodał, że na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady, w którym 

uczestniczył Pan Burmistrz przekazano radnym, że w protokołach pokontrolnych instytucji 

nadzorujących nie ma żadnych uwag. W związku z czym Burmistrz Zbąszynka otrzymuje 

pisma np. od WIOŚ-iu lub innych instytucji, że Gmina ma zrobić coś w kierunku 

zareagowania na sytuację wywołaną przez Wexpool. Natomiast w ocenie Burmistrza, organ 

wykonawczy nie może reagować w sytuacjach kiedy instytucje nadzorujące nie mają 

zastrzeżeń. Radny stwierdził, że w tej sytuacji pojawia się jakaś niejasność. 

 

Pan Jan Makarewicz oznajmił, że ostatnie informacje z kontroli kompleksowych związanych 

z wykonywanymi badaniami znajdują się na stronie internetowej. Na ich podstawie sztab 

kryzysowy podjął decyzję o odwołaniu komunikatu zakazu spożywania płodów rolnych.  
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W odpowiedzi na zapytanie radnego Marka Pycha, Zastępca Burmistrza oznajmił, że uwagi 

zawarte w rozstrzygnięciu nadzorczym Wojewody w stosunku do Statutu są słuszne.  

W związku z tym przygotowywany jest projekt uchwały uwzględniający uwagi nadzoru oraz 

inne kompleksowe poprawki. W związku z czym zostanie on skierowany dopiero pod 

listopadowe obrady  Rady. 

W kontekście zapytania radnego Wojciecha Półtoraka, Zastępca Burmistrza odniósł się do 

uchwały o powołaniu nowej jednostki organizacyjnej „Senior-Wigor”. Pan Jan Makarewicz 

sprecyzował, że nadzór Wojewody uchylił w niej zapis dotyczący jedynie wejścia w życie 

tego dokumentu, natomiast uchwała w pozostałej części jest ważna i nie niesie zagrożenia  

w kwestii pozyskania i rozliczania środków. Zastępca Burmistrza zaznaczył, że samo 

umiejscowienie nowej jednostki organizacyjnej w Statucie Gminy jest czynnością techniczną 

i nie wpływa na jej funkcjonowanie. 

 

Radny Wojciech Półtorak stwierdził, że Klub radnych nie omieszka sprawdzić informacji 

przekazanych przez Sekretarza, ponieważ w ostatnich kilku miesiącach pojawiło się zbyt 

wiele błędów. 

Pan Jan Makarewicz poinformował, że swoją wiedzę opiera na konsultacjach z radcą 

prawnym. 

 

Do pkt. 13 

 

Oświadczenia i wolne wnioski 

 

W ramach tej części posiedzenia głos zabrał Pan Marek Pych, który poruszył kwestię 

dzisiejszej korespondencji e-mailowej z Zastępcą Burmistrza. Radny zaznaczył, że chciałby, 

by Zastępca Burmistrza posiadał pełną wiedzę na temat tego co się dzieje na przykład ze 

strategią na temat Wexpoolu, na która powoływano się w oświadczeniu. W ocenie radnego 

Burmistrz i jego Zastępca wzajemnie się zastępują, a więc jako radny oczekuje pełnej 

odpowiedzi. 

 

W odpowiedzi Pan Jan Makarewicz stwierdził, że przykro mu, że nie posiada pełnej wiedzy 

na temat wszystkich zdarzeń i zasugerował by zwrócić się do Burmistrza z wnioskiem o to by 

taką wiedzę przekazywał. Zastępca Burmistrza podkreślił, że udzielił odpowiedzi w zakresie 

wiedzy, którą posiadał.  

 

Następnie głos zabrał Pan Łukasz Szymański, który poinformował, że po analizie protokołu 

ze wspólnego posiedzenia komisji nasuwa mu się stwierdzenie, że nie potrzebnie 

zmarnowano tyle czasu na wypracowanie wspólnego stanowiska zawartego w oświadczeniu, 

skoro na koniec, niektórzy radni nie potrafili wyrazić swojego zdania i wstrzymali się od głosu 

przy podejmowaniu oświadczenia. 

 

W odniesieniu do powyższego głos zabrał Pan Jerzy Wolny, który stwierdził, że radny nie 

rozumie istoty głosowania. W ocenie Pana Jerzego Wolnego wstrzymanie się od głosu to 

również wyrażenie zainteresowania danym tematem i to nie jest tak, że jest się „za” lub 

„przeciwko”. Jeśli istnieją takie możliwości to każdy może sobie wybrać. 
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Pan Łukasz Szymański zauważył, że radni stracili dwa dni pracy nad niniejszym 

oświadczeniem, a więc był czas by radni przedstawili swoje uwagi i by wpisano je do 

oświadczenia. 

 

Przewodniczący Rady zakończył dyskusję w przedmiotowym temacie, stwierdzając że 

każdy ma prawo do głosowania wedle uznania. 

 

 

 Informacja Przewodniczącego Rady i Burmistrza o złożonych oświadczeniach  

majątkowych  za 2014 rok 

 

W ramach tej części posiedzenia głos zabrał Zastępca Burmistrza Jan Makarewicz, który 

przedłożył informację z analizy oświadczeń majątkowych za 2014 rok: Skarbnik Gminy, 

Sekretarza Gminy oraz kierowników jednostek organizacyjnych Gminy Zbąszynek. 

/Ww. analiza oświadczeń majątkowych stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu/. 

 

W ślad za swoim przedmówcą informację z analizy oświadczeń majątkowych radnych za 

2014 rok złożył Pan Jan Mazur. Przewodniczący Rady poinformował, że szczegółowa 

informacja o popełnionych błędach została przekazana poszczególnym radnym w odrębnych 

pismach, które doręczono im w dniu dzisiejszym do rąk własnych. 

/Informacja z analizy oświadczeń majątkowych radnych złożonych za 2014 rok stanowi 

załącznik nr 23 do niniejszego protokołu/. 

 

Następnie Pan Jan Mazur poinformował o tematyce i terminach listopadowych obrad Rady 

Miejskiej w Zbąszynku. 

 

Podsumowując obrady sesji Przewodniczący Rady i Wiceprzewodniczący Rady 

poinformowali o korespondencji, która wpłynęła do biura Rady Miejskiej od czasu ostatniej 

sesji. /Przedmiotowa informacja stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/. 

 

Ponadto Pan Jan Mazur zachęcił radnych do uczestnictwa w obchodach Święta Zmarłych  

i Święta Niepodległości. 

 

Na koniec Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji Rady przez czas 

trwania sesji był wyłożony do wglądu i nie wpłynęły żadne uwagi co do jego treści. Następnie 

zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 

 

- za przyjęciem protokołu z XI zwyczajnej  sesji Rady z dnia 24.09.2015 r. głosowano- 

14  głosów „za”.   

Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że w wyniku głosowania protokół z XI 

zwyczajnej sesji z dnia 24.09.2015 r. został przyjęty jednogłośnie w obecności 14 

radnych. 
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Do pkt.14 

Zakończenie obrad 

Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Rady o godzinie 1510 zamknął  XII 

zwyczajną sesję Rady Miejskiej. 

Protokołowała:                                 Sekretarz obrad:                       Przewodniczący obrad: 

Bernadetta Utrata                             Jacek Woźny              Jan Mazur 

 

 

 

 

Protokół otrzymują: 

1. Burmistrz  

2. Sekretarz Gminy 

3. Skarbnik Gminy 

4. Przewodniczący Rady 


